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1. Val av justerare samt beslut om tid och plats för protokollets 
justering 

 Diarienr 25KS2 
  

 
Ärendebeskrivning 
Protokollet föreslås justeras digitalt senast den 4 juni kl. 08:00. 
 
På tur att justera protokollet är: 
 
Majoritet 
Anton Li Nilsson (C) 
Johannes Granström (C) 
Henrik Viklund (C) 
 
Opposition 
Brith Fäldt (V) 
Mikael Borg (V) 
Benny Söderberg (V) 
 

 

Page 2 of 64



 
 Kallelse 
 

 

 

2. Piteförslag – Nytt badhus 
 Diarienr 24KS92 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige anser Piteförslaget, nytt badhus, 
färdigbehandlat.  
 
Ärendebeskrivning 
Ett Piteförslag angående önskemål om ett nytt badhus har inkommit och fått 49 röster. 
 
Förslagsställaren anger att:  
Tycker det är dax att bygga ett nytt och fräscht badhus, gärna ett med flera olika typer av 
bassänger (Eddahallen i Skellefteå) är ett fint exempel, en för träningssim, en för lek, en för 
baby. Har skett så många renoveringar på badhusen som finns i Piteå och dom är  
gamla och väldigt slitna, och känns som att ett nytt badhus hade varit väl använt av barnfamiljer 
och alla åldrar, trevligt att åka på under dagarna när man vill hitta på något i denna stad, vinter 
som sommar då det kan vara svårt att hitta aktiviteter.  
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Det pågår för närvarande ett arbete med att se över simhallarna i kommunen. I det arbetet ingår 
dels att titta på de tre befintliga simhallarna, möjligheter och utmaningar med att bygga en ny 
simhall samt framtida placering av denna.  
 
Innehållet i förslaget kommer att beaktas i fortsatt utredningsarbete. 
  
Förslagsställaren har bjudits in till att delta vid Kommunfullmäktiges sammanträde. 
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3. Personligt 2024 
 Diarienr 25KS181 
 Anette Christoffersson 45 min  13:00 

 
Ärendebeskrivning 
Enkätundersökningen "Personligt 2024" har genomförts bland elever i skolår 7 och 9 i 
grundskolan samt skolår 2 i gymnasieskolan. Syftet är att kartlägga ungas hälsa, mående och 
syn på samhälleliga frågor. Totalt deltog 1140 elever, vilket ger en svarsfrekvens på 84 %. 
 
Hälsa och mående 
Majoriteten av ungdomarna skattar sin hälsa som god, men skillnader finns mellan könen. 
19 % av tjejerna skattar sin hälsa som ganska eller mycket dålig, jämfört med 6 % av killarna. 
Stress och nedstämdhet är vanligare bland tjejer. 
 
Stress och sömn 
52 % av tjejerna känner sig stressade flera gånger i veckan eller dagligen, jämfört med 18 % av 
killarna. 
 
Kost och lunchvanor 
Andelen elever som äter lunch dagligen har ökat med 5 procentenheter sedan 2022. 
86 % av eleverna äter sin lunch i skolmatsalen. 
 
Mobbning och kränkningar 
29 % av de utsatta upplever sin hälsa som ganska eller mycket dålig. 
61 % av de utsatta rapporterar hög stressnivå. 
Fler tjejer än killar uppger att de utsatts för kränkningar och mobbning. 
 
Demokrati och inflytande 
Kunskapen om hur ungdomar kan påverka samhällsfrågor är låg. 
51 % av tjejerna och 54 % av killarna vet inte hur de kan påverka beslut i kommunen. 
Endast 7 % av ungdomarna har försökt påverka en samhällsfråga under de senaste 12 
månaderna. 
 
Framtidstankar 
53 % av tjejerna och 40 % av killarna tror att de kommer att flytta från Piteå, främst för studier 
och arbete. 
Killar ser generellt mer positivt på framtiden än tjejer. 
 
Politiskt och samhälleligt intresse 
 
36 % av ungdomarna är inte alls intresserade av politik, och endast 22 % är ganska eller mycket 
intresserade. 
62 % vet inte vilka möjligheter de har att påverka politiska beslut.  
 
Rapporten är ett viktigt underlag för att fortsätta arbeta för att stärka och förbättra ungdomars 
välmående och delaktighet i samhället.  
Sammanträdet ajourneras vid information om 2024 års undersökning Personligt. 
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Beslutsunderlag 
• Personligt 2024 
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4. Kostpolicy 
 Diarienr 25KS215 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar Kostpolicy till och med 2029-06-30. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ger berörda nämnder och styrelse i uppdrag 
att ta fram riktlinjer för att implementera kostpolicyn i sina verksamheter. 
 
Ärendebeskrivning 
Piteå kommun har i dagsläget ingen kommunövergripande kostpolicy. Syftet med kostpolicyn 
är att styra mot kommunens övergripande viljeinriktning vad gäller livsmedel samt måltider. Att 
främja hälsosamma och näringsriktiga matvanor samt bidra till en hållbar utveckling genom 
etisk konsumtion och rättvis handel. Den ska ge vägledning för hur livsmedel ska tillagas, 
hanteras samt tillhandahållas inom kommunens samtliga verksamheter med utgångspunkt från 
Livsmedelsverkets rekommendationer för måltidsverksamhet inom offentlig förvaltning. 
 
Kommunledningsförvaltningen och Fastighets- och serviceförvaltningen har tagit fram ett 
förslag till kostpolicy. Förslaget har skickats på remiss till samtliga styrelser och nämnder inom 
kommunen. Inga ändringsförslag eller synpunkter har inkommit under remisshanteringen. 
 
Policyn ska gälla kommunövergripande och de nämnder och styrelser som ansvarar för 
tillagning och servering av måltider samt innehar försäljning av förtäring behöver anpassa sina 
riktlinjer eller ta fram nya riktlinjer för att implementera till kostpolicyn i sina verksamheter. 
 
Piteå kommun ska arbeta för att stärka hållbara levnadsvanor genom ett hälsofrämjande synsätt. 
För att nå detta föreslås att kostpolicyn ska bidra till: 
• Minskad miljöpåverkan  
• Ökad beredskapsförmåga  
• Grundlägga bra matvanor 
 
Konsekvenser för Vision 2050 
Hållbara levnadsvanor stärker Piteå som den bästa platsen att bo på genom att erbjuda hälsosam 
förtäring. Mat och måltider i samvaro med andra bidrar till god hälsa och god livskvalitet. 
Dessutom bidrar policyn till att stärka etisk konsumtion och rättvis handel.  
 
Kommunledningsförvaltningens motivering 
Det saknas ett gemensamt förhållningssätt till kost, måltider och försäljning av förtäring i Piteå 
kommun och ett behov finns av att etablera en kommungemensam styrning för detta. En 
kostpolicy skapar samsyn och riktlinjer för arbetet med måltidsverksamheten i alla berörda 
delar av kommunen. 
 
Beslutsunderlag 
• Kostpolicy 
• §132 KS Kostpolicy 
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5. Policy för arkitektur 
 Diarienr 24KS171 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar Policy för arkitektur – till och med 
2029-06-30. 
 
Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Kommunledningsförvaltningen har i november 2021 gett Samhällsbyggnad i uppdrag att lämna 
förslag till revidering av kommunens riktlinjer som berör gestaltning och samhällsbyggnad. 
 
Uppdraget syftar till att redovisa hur respektive riktlinjedokument kan renodlas från skrivningar 
av mer principiell och strategisk karaktär. Samhällsbyggnadsnämnden har i sitt remissvar 1 
september 2022, § 103, föreslagit att rent operativa riktlinjer behöver kompletteras med 
en separat arkitekturpolicy där strategiska ställningstaganden formuleras. Frågan har 19 
december 2022 dryftats vidare på kommunalrådsberedningen, som lämnade positiv besked om 
framtagande av en arkitekturpolicy. 
 
Syfte och mål 
Policy för arkitektur är ett strategiskt dokument som syftar till att konkretisera Sveriges nya 
arkitekturpolitik (beslutat av riksdagen 2018) på lokal nivå. Piteå kommuns vision om 50 000 
invånare år 2050 innebär en ökad tillväxt och det är av stor vikt att denna sker på ett hållbart 
sätt. Levande, trygga, välkomnande, jämlika och jämställda livsmiljöer, som präglas av en god 
gestaltning och en grundläggande förståelse för platsen, dess identitet och tradition är nycklar 
till ett attraktivt samhälle och därmed goda förutsättningar för tillväxt. 
 
Policy för arkitektur är kortfattad och behandlar inga operativa frågor. Dessa preciseras i 
operativa styrdokument (riktlinjer). 
 
Arbetet med policyn förankrades 13 mars 2023 i kommunens dåvarande Plan- och 
tillväxtkommitté samt vid interna workshops och möten med kommunala förvaltningar och 
bolag. 
 
Tidigare förslag på arkitekturpolicy återremitterades av Kommunstyrelsens arbets- och 
personalutskott 21 mars 2024. Synpunkter i återremissen har beaktats i det aktuella förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
• Policy för arkitektur 
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6. Policy för sponsring 
 Diarienr 25KS203 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar Policy för sponsring till och med 
2029-06-30. 
 
Ärendebeskrivning 
En sponsringspolicy har tagits fram som innehåller definition av sponsring, varför kommunen 
sponsrar och vad man sponsrar samt beslutanderätt om sponsringsåtagande. 
 
Vad är Sponsring 
- Sponsring utgör ett affärsmässigt samarbete som syftar till ömsesidig nytta för två eller 
flera parter.  
- Om Piteå kommun sponsras får det inte finnas krav på inflytande från externa intressenter 
över kommunens verksamhet eller beslut.  
- Om inga krav på motprestation har avtalats handlar det om en ensidig rättshandling, såsom ett 
bidrag, en gåva eller en donation. Sådana transaktioner faller utanför ramen för denna policy. 
 
Varför sponsrar Piteå kommun 
- Syftet med kommunens sponsring är att stärka platsvarumärket Piteå genom att synas i 
positiva sammanhang både lokalt, nationellt och internationellt.  
- Sponsring ska bidra till att göra kommunen mer känd som en attraktiv destination för 
besökare, mötes- och evenemangsstad samt en attraktiv plats för inflyttning och 
företagsetableringar.  
- Med sponsring vill kommunen också positionera Piteå kommun som en attraktiv arbetsgivare 
och skapa en starkare koppling till kommuninvånarna. 
 
Vad kommunen sponsrar 
- Sponsring kan riktas mot privata, ideella och offentliga aktörer, förutsatt att den sponsrade 
verksamheten är av värde eller nytta för kommunens invånare. Den sponsrade verksamheten 
ska ha en samhällsnyttig inriktning och kunna bidra till ökad tillväxt.  
- Den sponsrade verksamheten ska bedrivas i enlighet med Piteå kommuns värdegrund. 
- Sponsring kan ske inom olika områden, bland annat sport, musik, konst, evenemang och 
samhällsfrämjande initiativ.  
- Piteå kommun sponsrar inte politiska eller religiösa organisationer, enskilda personer, eller 
företag om inte dessa har en roll som evenemangsarrangör.  
- Kommunen ska inte heller sponsra eller ta emot sponsring från:  
- Aktörer där samarbetet av etiska eller andra skäl kan ifrågasättas eller där sponsringen skulle 
stå i konflikt med kommunens övergripande mål  
- Aktörer som säljer eller representerar spel, tobak, alkohol och droger  
- Sponsring får inte förekomma i ärenden relaterade till myndighetsutövning. 
 
Beslutsunderlag 
• Policy för sponsring 
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7. Reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå och 
Luleå kommun 

 Diarienr 25KS273 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige förlänger giltighetstiden för Reglemente för 
Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå till och med 2029-06-30.  
 
Ärendebeskrivning 
Reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå löpte ut 2024-06-30. Då det 
är viktigt att nämnden har ett gällande reglemente behöver ordförande ta ett delegationsbeslut 
om en kortare förlängning och tjänstepersoner får fram till 2026-06-30 gå igenom och 
kontrollera om några revideringar behöver göras. Kommunfullmäktige ska ta upp ärendet till 
beslut 2025-05-27 och då nämnden inte har nästa sammanträde förrän 2025-04-23 måste det tas 
ett brådskande ärende av ordförande. 
Delegationsbeslut Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå 2025-03-21 
Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå föreslår Kommunfullmäktige att reglemente 
för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå förlängs i oförändrad form tom 2026-06-
30. 
  
 
Beslutsunderlag 
• Reglemente för Gemensam kost- och servicenämnd för Piteå och Luleå kommuner 
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8. Reglemente för krisledningsnämnden - Revidering 
 Diarienr 24KS337 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar reviderat Reglemente för 
krisledningsnämnden till och med 2035-05-27. 
 
Ärendebeskrivning 
Giltighetstiden för krisledningsnämndens reglemente behöver förlängas och i samband med det 
har innehållet setts över. Kommunledningsförvaltningen föreslår följande förändringar: 
 
* Bestämmelser under rubriken Arbetsformer (sammansättning, tjänstgöring, beredning mm) 
har lyfts ut, istället föreslås en hänvisning till det gemensamma reglementet för Styrelsen och 
nämnder, kap 2 Gemensamma bestämmelser.  
* Förtydligande att krisledningsnämnden ska träda i funktion ”när det finns behov av det på 
grund av en extraordinär händelse i fredstid, till exempel för att ordinarie/normala resurser är 
otillräckliga för att samhällets basfunktioner ska fungera på lägsta acceptabla nivå.”  
* Förändring när det gäller hur nämnden ska träda i funktion: Om ordförande och vice 
ordförande båda har förhinder, kan nämnden i sin helhet besluta om att nämnden ska träda i 
funktion. SKR har rekommenderat en sådan lösning för att kommunen inte ska hamna i 
situationen att nämnden inte kan träda i funktion om både ordförande och vice ordförande har 
förhinder. 
* Stycke som anger att nämnden får avropa resurser från kommunala bolag och ”externa 
resurser” föreslås att tas bort. I relationen mellan kommunen och omvärlden gäller vanliga 
regler under en extraordinär händelse, vilket innebär att kommunen kan göra de avrop som 
följer av avtal.  
* Krisledningsnämnden föreslås ges ansvar för att ”samordna kommunens verksamhet med att 
hantera den extraordinära händelsen, samt verka för att kommunens verksamhet samordnas med 
andra aktörers åtgärder för att hantera den extraordinära händelsen.” samt ”samordna 
information till allmänheten rörande den extraordinära händelsen och arbetet för att hantera 
den.” 
 
Utöver det främst språkliga och redaktionella ändringar samt förändrad disposition. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antar reviderat Reglemente för 
krisledningsnämnden.  
 
Beslutsunderlag 
• Reglemente för krisledningsnämnden 
• Aktuellt Reglemente för krisledningsnämnden 
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9. Strategi för varumärket Piteå kommun och Piteå 
 Diarienr 25KS323 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar Strategi för varumärket Piteå kommun 
och Piteå till och med 2029-06-30. 
 
Ärendebeskrivning 
Piteå står inför en spännande utvecklingsfas med en ny vision och flera betydande satsningar. 
Stadsutveckling, infrastruktur, kultur och näringsliv är i fokus, bland annat med projekt som 
Pitholmshöjden, Norrbotniabanan, nya skolor och äldreboenden samt stärkta insatser för 
företagsetableringar och handel. 
 
Samtidigt finns det kommunikationsutmaningar att hantera. Kompetensförsörjningen är en 
växande utmaning, i takt med den gröna omställningen och ökande konkurrens om arbetskraft. 
Mediebilden kräver en mer proaktiv strategi för att säkerställa korrekt och effektiv 
kommunikation kring kommunala beslut och initiativ. Dessutom behöver Piteås platsvarumärke 
stärkas genom en enhetlig strategi som ökar attraktionskraften för inflyttare, besökare och 
företag. 
 
För att möta dessa utmaningar krävs en samlad och offensiv kommunikationsstrategi som 
tydligt positionerar Piteå som en dynamisk, attraktiv och framåtblickande plats. 
 
I bifogad strategidokument framgår hur vi tänker när det gäller varumärket Piteå, nämligen att 
skapa ETT starkt Piteå med gemensam märkesbild. Märkesbilden utgår från kommunvapnet 
och kommer att användas i Piteå kommuns logotyp och tillsammans med Piteå, ibland som 
sköld och ibland som en mer utvecklad bild som berättar mer om Piteå som plats.  
 
Kommunvapnet som det ser ut idag finns kvar och används i mer formella sammanhang. 
 
Beslutsunderlag 
• Strategi för varumärket Piteå kommun och Piteå 
• Länk till presentation 
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10. Handlingsplan för suicidprevention Piteå kommun 
 Diarienr 25KS168 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar Handlingsplan för suicidprevention 
för Piteå kommun till och med 2026-12-31. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt överenskommelsen mellan regeringen och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) om 
psykisk hälsa ska kommuner och regioner arbeta systematiskt för att främja psykisk hälsa och 
förebygga självmord. Kommunerna spelar en central roll eftersom många insatser inom skola, 
socialtjänst och äldreomsorg sker lokalt. 
 
Suicidpreventivt arbete är viktigt för att minska den mänskligt lidande och de samhälleliga 
konsekvenser som suicid orsakar. Suicid påverkar inte bara den som tar sitt liv, utan även deras 
familj, vänner och samhället i stort. Genom att förebygga suicid kan man rädda liv, minska 
psykisk ohälsa och stärka det sociala stödet för utsatta individer. 
 
Under perioden 2010–2021 tog 86 personer sina liv i Piteå (alltså 7 personer per år). Detta 
innebär att antalet självmord per 100 000 invånare (det så kallade självmordstalet) i genomsnitt 
var 20,3. Detta kan jämföras med hela riket som under samma period hade ett genomsnittligt 
självmordstal på 18,5 och med Norrbotten som hade ett självmordstal på 19,5. 
 
I Piteå och i Norrbotten skiljer sig åldersfördelningen i statistiken från den nationella bilden. I 
hela landet har personer över 45 år de högsta självmordstalen, medan de som är 15–24 år har de 
lägsta. I Piteå och i Norrbotten ser det däremot annorlunda ut, med den äldsta gruppen (65+ år) 
som har det lägsta genomsnittliga självmordstalet. Det mest anmärkningsvärda är att den yngsta 
gruppen, 15–24 år, har ett genomsnittligt självmordstal på 22,4 – nästan dubbelt så högt som för 
gruppen 65+ år, där talet är 12,7. 
 
Handlingsplanen tydliggör Piteå kommun och andra aktörers gemensamma arbete på lokal nivå 
för att motverka antalet suicid och suicidförsök samt främja psykisk hälsa i kommunen. Syftet 
är också att öka medvetenheten om riskgrupper och bakgrundsfaktorer till suicid, för att bättre 
kunna uppmärksamma personer som kan befinna sig i risk. 
 
Handlingsplanen beskriver åtgärder som Piteå kommun som organisation behöver göra samt 
hur samverkan med andra aktörer ska genomföras och utvecklas. Planen gäller för 2025 och ska 
revideras varje år i november. 
 
Handlingsplanen har tagits fram i bred samverkan med Förvaltningar i Piteå kommun 
(Kommunledningsförvaltningen, Socialtjänsten, Utbildningsförvaltningen, Kultur, park, fritid, 
Räddningstjänsten ), Region Norrbotten (Akuten, Vuxenpsykiatrin, BUP, Primärvården), 
Polisen, Piteå församling. 
 
Handlingsplanen bygger på det nationella handlingsprogrammet för suicidprevention samt på 
den länsgemensamma handlingsplanen för suicidprevention i Norrbotten. Förslaget till 
handlingsplan har skickats på remiss till alla verksamheter som deltagit i framtagandet av 
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handlingsplanen. Synpunkter från remissförfarandet har inarbetats i planen. 
 
Övergripande mål  
Det lokala övergripande målet för det suicidpreventiva arbetet i Piteå är att minska antalet 
suicid och suicidförsök i kommunen. Arbetet syftar till att främja en god psykisk hälsa bland 
medborgarna. 
 
Fokusområden och åtgärder 
 
Förebyggande och hälsofrämjande arbete 
- Alla förvaltningar ska ta fram en handlingsplan som beskriver det förvaltningsspecifika 
suicidpreventiva arbetet. 
- Alla förvaltningar ska utse en kontaktperson för det suicidpreventiva arbetet som ska delta i 
arbetsgruppen för suicidprevention. 
- Ta fram interna rutiner för hur medarbetares självmord eller självmordsförsök ska hanteras. 
 
Identifiera personalgrupper som möter medborgare/medarbetare med psykisk ohälsa och risk 
för suicid. 
 
Ökad medvetenhet och kunskap 
- Genomföra aktiviteter som ger höjd kompetens hos allmänheten om suicid och 
suicidprevention i samverkan med andra aktörer. 
- Ta fram utbildningar och utbilda/kompetensutveckla medarbetare och chefer i suicid och 
suicidprevention. (Grundutbildning) 
- Ta fram utbildningar och utbilda/kompetensutveckla politiker i KF, KS och nämnder i suicid 
och suicidprevention. 
- Ta fram utbildningar och utbilda/kompetensutveckla personalgrupper som möter människor 
med psykisk ohälsa och risk för suicid. 
- Uppdatera extern webb och Insidan med information om suicid och suicidprevention samt vart 
man kan vända sig. 
- Tillgängliggöra information om suicid och suicidprevention på offentliga platser. 
 
Samverkan mellan olika verksamheter 
- Identifiera brister i samordning och samverkan mellan olika verksamheter/aktörer. Föreslå 
åtgärder för att komma till rätta med bristerna. 
 
Stöd till efterlevande 
- Länsrutin för efterlevande 
- Varje skola har en upprättad krisplan i händelse av dödsfall hos elever, vårdnadshavare eller 
personal där suicid ingår. Här beskrivs också behovet av att samverka med andra stödaktörer. 
- Ta fram rutiner för situationer när en medarbetare eller en nära anhörig till medarbetaren har 
tagit sitt liv eller gjort suicidförsök. 
 
De aktiviteter i handlingsplanen som kräver finansiering, ska finansieras genom att äska de 
pengar som regeringen avsatt för Insatser för psykiska hälsa och suicidprevention. Pengarna 
som äskas uppgår till drygt 900 000 kronor. 
 
Uppföljning av handlingsplanen 
Aktiviteterna i den suicidpreventiva handlingsplanen ska följas upp varje år i november och 
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rapporteras på Brottsförebyggande- och folkhälsorådets möte i december samt i 
Årsredovisningen. 
 
Effekterna av arbetet med suicidprevention följs upp via statistik och i undersökningar som 
redan görs som t.ex. Personligt (Skolelever) och folkhälsoenkäten Hälsa på lika villkor. 
 
Konsekvenser för Vision 2050 
Handlingsplanen bidrar till att uppnå strategierna ”Enkelt att bo attraktivt” och ”Enkelt att 
känna sig trygg och uppskattad” genom att arbeta med suicidprevention och förbättrad psykisk 
hälsa för de som ska bo i Piteå. 
 
Beslutsunderlag 
• Handlingsplan för suicidprevention Piteå kommun 
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11. Allmänna lokala ordningsföreskrifter 
 Diarienr 25KS160 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige antar reviderade Allmänna lokala 
ordningsföreskrifter till och med 2029-12-31. 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsbyggnad har av kommunfullmäktige fått i uppdrag att revidera Allmänna lokala 
ordningsföreskrifter och särskilt se över §12a, §12b (ändrat § nr i revidering) i syfte att förenkla 
ansökningsförfarandet och regelverket i samband med revidering. 
 
§13a Här har tiderna utökats för när torghandel kan ske, alla dagar mellan 10.00-18.00 samt att 
det finns en e-tjänst för ansökande om torghandel. 
 
§13b har inte reviderats av anledningen att om ambulerande försäljning skulle tillåtas innebär 
det att kontrollen över vilken offentlig plats som nyttjas försvinner då tillstånd för den typen av 
försäljning inte krävs. Däremot kan försäljning tillåtas på Byxtorget med befintligt regelverk 
inom kommunen. För att kunna bedriva försäljning på Byxtorget, som i detaljplan är gågata, 
behöver man ansöka om användning av offentlig plats hos Polismyndigheten vilket är i enlighet 
med andra liknande upplåtelser på gatumark. Byxtorget är inget torg i detaljplanen vilket idag 
innebär ett hinder för att tillskapa torghandelsplats. Ny information finns publicerad på 
hemsidan. 
 
Allmänna ordningsföreskrifter har beslutats med stöd av ordningslagen (1993:1617) och 
förordningen (1993:1632) med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela 
lokala föreskrifter enligt ordningslagen (1993:1617). 
 
Föreskrifterna innehåller ytterligare föreskrifter som behövs för att upprätthålla den allmänna 
ordningen på offentlig plats i Piteå kommun. Ny giltighetstid för ordningsföreskrifterna föreslås 
att gälla till 2029-12-31. 
 
Följande revidering är föreslagna, justering av numrering av paragrafer när det vid den senaste 
revidering fallit bort, samt utökning av paragrafer markerat med gult. 
§ 5 Lastning av varor, ny text, 
§ 6 Buller, ny text 
§7 Containrar , ny rubrik och ny text  
§8 Markiser, flaggor och skyltar, ny text  
§10 Affischering, ny text 
§ 12 Förtäring av alkohol, ny text  
§ 13 Torghandel, ny text 
§ 15 Badförbud, ny text 
§ 16-18 Hundar ny text samt borttagande av äldre §16 och §17 
§ 22 Promenad och löpning, ny text 
§ 24 revidering av paragrafer när ny nya avsnitt tillkommit i föreskrifterna. 
 
Remiss på förslaget är skickat till polisen, räddningstjänsten, länsstyrelsen och de kommunala 
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förvaltningarna. Inkomna synpunkter av redaktionell karaktär är åtgärdade och synpunkter från 
utbildningsförvaltningen och kultur, park och fritidsförvaltningen har bemötts och vissa delar 
har införlivats i föreskriften. Inkomna synpunkter bifogas i bilaga. 
 
Beslutsunderlag 
• Allmänna lokala ordningsföreskrifter 
• Kartor Allmänna lokala ordningsföreskrifter 
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12. Lokala ordnings- och säkerhetsföreskrifter för kommunala 
småbåtshamnar och Strömsundet 

 Diarienr 25KS287 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige upphäver Lokala ordnings- och 
säkerhetsföreskrifter för kommunala småbåtshamnar och Strömsundet. 
 
Ärendebeskrivning 
Piteå kommun har sett över den lokala ordnings- och säkerhetsföreskriften för kommunala 
småbåtshamnar och Strömsundet och kan konstatera att ansvaret för dessa har övergått till bland 
annat olika föreningar. Därför är dessa föreskrifter inte längre aktuella. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att föreskriften upphävs. 
 
Beslutsunderlag 
• Lokala ordnings- och säkerhetsföreskrifter för kommunala småbåtshamnar och Strömsundet 
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13. Utökad borgensram för Piteå Renhållning och Vatten AB 
 Diarienr 25KS266 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå 
borgen för Piteå Renhållning och Vatten ABs låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp 
om 1 935 miljoner kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt tidigare beslut (KF 2023-03-20, § 127) har Piteå Renhållning och Vatten AB en beviljad 
borgensram på 585 miljoner kronor inklusive 58 miljoner kronor (KF 2005-05-23, § 74) 
avseende miljöbalkens krav om ekonomisk säkerhet vid beviljande av miljötillstånd.  
 
Med anledning av nybyggnation av vattenreningsverk och övriga investeringar inom såväl 
affärsområde vatten som affärsområde återvinning finns behov av utökad borgensram. 
 
I november 2024 beslutade kommunfullmäktige att Piteå Renhållning och Vatten AB får bygga 
nytt vattenreningsverk för ca 1 020 miljoner kronor. Förutom detta har Piteå Renhållning och 
Vatten AB övriga investeringar inom sina affärsområden vatten och återvinning för ca 330 
miljoner kronor för perioden 2026-2027. I dagsläget har bolaget kvar 83 mkr att nyttja av 
befintlig borgensram vilket beräknas täcka kommande borgensbehov för 2025.  
 
Piteå Renhållning och Vatten AB föreslår att kommunfullmäktige utökar befintlig borgensram 
som uppgår till 585 miljoner kr med ytterligare 1 350 miljoner kronor till sammantaget 1 935 
miljoner kronor. Utökningen fördelas på 1 020 miljoner kr för nytt vattenreningsverk samt 330 
miljoner kronor för övriga investeringar. 
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14. Värdering och priser för nya villatomter Pitholmshöjden 
 Diarienr 25KS198 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige fastställer tomtpriserna för Pitholmshöjden i 
fyra prisnivåer mellan 350 tkr - 550 tkr, enligt bilaga Karta till tomtpriser Pitholmshöjden.  
 
Ärendebeskrivning 
I pågående projekt Stadsutveckling öster färdigställer Samhällsbyggnad 68 småhustomter på det 
nya området Pitholmshöjden. 
  
Anbudsbegäran för värdering av småhustomter skickades under hösten 2024 till fyra 
mäklarbyråer i Piteå. Slutlig värdering utfärdad 5 december 2024 föreslår tomtpriser mellan 350 
000 och 550 000 kronor enligt kartbilaga. 
  
Kostnader för vatten- och avloppsanslutning (VA-anslutning) tillkommer. Samhällsbyggnad 
kommer att debitera tomtköparna separat för VA-anslutning utifrån de kostnader Pireva 
debiterar Samhällsbyggnad. Pris för VA-anslutning inklusive moms år 2025 är ca 180 000 kr 
för en tomt på ca 1 500 kvm. Tomterna på Pitholmshöjden är mellan 1 100 kvm och 1 600 kvm. 
  
Andra tillkommande kostnader, som inte debiteras av Samhällsbyggnad, är till exempel 
elanslutning, fjärrvärme och fiber. 
  
Fördelningen av tomter kommer i första hand att ske till de som är anmälda i den kommunala 
tomtkön för småhustomter. Tomterna planeras släppas i etapper, där efterfrågan blir styrande 
för hur många tomter som släpps vid respektive etapp. 
  
Detaljplanen överklagades 18 juni 2024. Beslut om tomtpriser gäller under förutsättning att 
detaljplanen vinner laga kraft. 
  
Samhällsbyggands motivering 
Att kunna erbjuda nya attraktiva villatomter är i linje med Vision 2050 att Piteå ska bli Sveriges 
bästa plats att bo på samt att det ska bli lättare att bo attraktivt. 
  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-02-20 § 27 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att Kommunfullmäktige fastställer tomtpriserna för 
Pitholmshöjden till 350 000 kr, 400 000 kr, 500 000 kr och 550 000 kr. 
 
Beslutsunderlag 
• Bilaga karta till tomtpriser Pitholmshöjden 
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15. Rapportering av ej verkställda beslut enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) tredje kvartalet 2024 

 Diarienr 24KS9 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige godkänner rapport ej verkställda beslut 
enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) tredje kvartalet 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt LSS 
som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen sker till 
socialnämndens arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Socialnämnden ska enligt 28 h § LSS lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av 
nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har verkställts inom tre månader  
från dagen för respektive beslut.  
 
Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt 
hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut. I bilaga framgår det datum för 
beslut, insats samt kön på den enskilde.  
 
Under tredje kvartalet 2024 fanns det totalt 12 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 
månader, vilket är tre färre jämfört med kvartal två 2024 
 
Beslutsunderlag 
• §171 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade kvartal 3 2024 
• Statistikrapport enligt LSS 28 h Q 
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16. Rapportering av ej verkställda beslut Socialtjänstlagen (SoL) 
tredje kvartalet 2024 

 Diarienr 24KS13 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige godkänner rapport ej verkställda beslut 
enligt socialtjänstlagen tredje kvartalet 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt SoL 
som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen sker till 
socialnämnden och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Socialnämnden ska enligt 16 kap 
6h § SoL lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av nämndens gynnande beslut 
enligt 4 kap.1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  
 
Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt 
hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut.  
 
I bilaga framgår det datum för beslut, insats samt kön på den enskilde.  
Under tredje kvartalet 2024 fanns det totalt 40 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 
månader, vilket är ett beslut färre än det som socialnämnden redovisade kvartal två 2024 
 
Beslutsunderlag 
• §172 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL), kvartal 3 2024 
• Statistikrapport enligt SoL 16 kap 6h Q3 
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17. Rapportering av ej verkställda beslut enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) fjärde kvartalet 2024 

 Diarienr 24KS10 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige godkänner rapport ej verkställda beslut 
enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) fjärde kvartalet 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt LSS 
som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen sker till 
socialnämndens arbetsutskott (AU) och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Socialnämnden ska enligt 28 h § LSS lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av 
nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har verkställts inom tre månader  
från dagen för respektive beslut.  
 
Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt 
hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut. I bilaga framgår det datum för 
beslut, insats samt kön på den enskilde.  
 
Under fjärde kvartalet 2024 fanns det totalt 9 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 månader, 
vilket är tre färre jämfört med kvartal tre 2024 
 
Beslutsunderlag 
• §32 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt Lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade kvartal 4 2024 
• Statistikrapport enligt LSS 28 h Q4 
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18. Rapportering av ej verkställda beslut Socialtjänstlagen (SoL) 
fjärde kvartalet 2024 

 Diarienr 24KS14 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige godkänner rapport ej verkställda beslut 
enligt socialtjänstlagen fjärde kvartalet 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har skyldighet att kvartalsvis rapportera ej verkställda, gynnande beslut enligt SoL 
som inte verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Rapporteringen sker till 
socialnämnden och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Socialnämnden ska enligt 16 kap 
6h § SoL lämna statistikrapport till fullmäktige över hur många av nämndens gynnande beslut 
enligt 4 kap.1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  
 
Av bestämmelsen framgår att nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt 
hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut.  
 
I bilaga framgår det datum för beslut, insats samt kön på den enskilde.  
Under fjärde kvartalet 2024 fanns det totalt 33 ej verkställda beslut inom lagstadgade 3 
månader, vilket är sju färre än det som socialnämnden redovisade kvartal tre 2024 
 
Beslutsunderlag 
• §31 SN Rapportering ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL), kvartal 4 2024 
• Statistikrapport enligt SoL 16 kap 6h Q4 
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19. Uppdrag - Äldreomsorgen behöver fler medarbetare 
 Diarienr 25KS101 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige tar del av Socialnämndens utredning, 
Äldreomsorgen behöver fler medarbetare. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-16 §294 att bifalla motionen Äldreomsorgen behöver 
fler medarbetare. 
 
Kommunfullmäktige gav Socialnämnden i uppdrag att genomföra utredning om möjligheten att 
låta högstadieelever under handledning provjobba inom vård och omsorg under lovdagar. 
Uppdraget skulle återredovisas till Kommunfullmäktige under 2025. 
 
------ 
Socialnämndens återredovisning och beslut 
Kristdemokraterna inkom med en Motion till Socialnämnden 2023-12-04 gällande att 
Äldreomsorgen behöver fler medarbetare. Motionen är ett förslag på att erbjuda elever i 
högstadiet som snart ska välja gymnasieprogram att testa på yrket inom Vård och omsorg under 
tre dagar på höstlovet som infaller v 44 varje år. 
 
Bakgrund: 
Kiruna kommun provade konceptet att erbjuda elever från årskurs 9 att prova på yrken inom 
vård och omsorg under höstlovet 2023 med lyckat resultat. 75 ungdomar sökte och 25 fick 
chansen att prova på. Ungdomarna arbetade 6 timmar/dag under 3 dagar och hade en ersättning 
på 100kr/timmen. Kiruna kommun träffade samtliga ungdomar som hade anmält intresse för en 
intervju med dem, resultaten av intervju blev underlag till vilka som blev aktuella för att 
erbjudas arbete. Motionen är lyft av Utvecklingsledare i Kompetensförsörjningsgrupp för 
baspersonal. 
 
Representanterna i gruppen var positiva till idén och tog med sig frågan tillbaka till sina 
ledningsgrupper för att sedan meddela antal elever man kunde tänka sig ta emot om detta 
förslag skulle bli verklighet. Fördelning enligt nedan: 
Daglig verksamhet: 6–8 personer 
Gruppbostäder: Då många av brukarna som bor på gruppbostäder har daglig verksamhet tänker 
vi att det blir mest givande för eleverna att erbjudas plats på Daglig verksamhet. På så sätt får 
eleverna ändå en fin inblick i yrket. 
Personlig assistans: 1–2 personer 
Korttids: 2 personer 
Ordinärt boende: 8 personer 
SÄBO: 10 personer 
 
Då eleverna saknar tidigare erfarenhet från arbete inom vården så är det är viktigt att de 
verksamheter som tar emot gör det på ett proffsigt och pedagogiskt sätt som gör upplevelsen av 
socialtjänsten positiv för eleverna. 
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För enkelhetens skull har den ekonomiska beräkningen gjorts på ett jämt antal elever, 30 
stycken med den lön som eleverna får för feriejobb i Piteå kommun. 
 
Även summan på 100kr/timmen som Kiruna erbjöd de elever som chansen att prova på arbete 
inom vård och omsorg finns med i den bifogade ekonomiska beräkningen. 
 
Dialog med Arbetsmarknad och Integration,  
Samhällsbyggnadsförvaltningen som ansvarar för feriejobb för ungdomar har förts gällande 
synpunkter kring att Socialtjänsten eventuellt kan erbjuda ungdomarna 100kr/timmen istället 
för 63,50kr/timmen. De har inga synpunkter kring detta. 
 
Att erbjuda ungdomarna en timlön på 100kr/timme på höstlovet skulle kunna göra att fler söker 
och tar chansen att prova arbete inom Socialtjänsten. 
 
Se bifogad bilaga – Ekonomisk beräkning. 
Barnkonsekvensanalys bifogas i form av Barnchecklista. 
 
Övrigt: 
År 2023/24 testade Utvecklingsledaren ett nytt PRAO-koncept i Piteå kommun för årskurs 8 
och 9 från Christinaskolan. Upplägget är att eleverna tillsammans med Utvecklingsledaren gör 
studiebesök i olika verksamheter inom Socialtjänsten, som av olika anledningar inte kan ta 
emot Praoelever de första två dagarna och att eleverna därefter är ute hela dagar i tre olika 
verksamheter. Syftet är att visa på bredden av tjänster inom Socialtjänsten och konceptet har 
fallit väl ut både hos eleverna och ute i verksamheterna. 
 
PRAO-veckan för årskurs 9 Christinaskolan infaller veckan efter höstlovet. Utvecklingsledaren 
ser inget hinder för att Socialtjänsten genomför båda uppläggen, men vill ändå informera om att 
intresset för att göra sin PRAO i Socialtjänsten kan komma att minska i och med att man 
erbjuds betalning för att testa på arbete inom Socialtjänsten på höstlovet veckan innan. 
 
Socialnämndens beslut 2025-01-17 § 15 
Socialnämnden ställer sig positiv att erbjuda 30 elever från årskurs 9 att provjobba inom 
Socialtjänsten under tre dagar på höstlovet 2025, under förutsättning att ekonomiska medel 
tillförs enligt ekonomisk beräkning. 
 
Beslutsunderlag 
• Piteå kommun Barnchecklista 
• Ekonomiskberäkning jobb på Höstlov 

 

Page 25 of 64



 
 Kallelse 
 

 

 

20. Uppdrag - Återrapport, gratis mensskydd på alla kommunala 
arbetsplatser 

 Diarienr 24KS682 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige tar del av återrapport, gratis mensskydd på 
alla kommunala arbetsplatser. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ger Fastighets- och servicenämnden i 
uppdrag att säkerställa en enhetlig och kostnadseffektiv hantering av mensskydd till 
kommunens verksamheter samt äska medel för detta i kommande budgetprocess SP 2026–
2028.  
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27 § 110 att bifalla motion om gratis mensskydd på 
alla kommunala arbetsplatser och gav Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheterna. 
 
Behovet av gratis mensskydd varierar, därför ska varje verksamhet beställa produkter efter 
behov i kommunens upphandlingssystem Proceedo. Detta skapar förutsättningar för en effektiv 
och miljövänlig hantering av anskaffande av produkterna då verksamheterna själva beställer de 
produkter de har behov av. Då kommunen har många verksamheter som är geografiskt spridda 
underlättar det för chefer/beställningsansvariga, som då får produkterna till den plats de är 
verksamma på, de slipper själva ombesörja hämtning och leverans. Genom att hanteringen sker 
i Proceedo får kommunen hög grad av kontroll på kostnad och förbrukning.  
 
Då Fastighets- och serviceförvaltningen hanterar stöd och service till förvaltningarna är det 
logiskt att de även ansvarar för att säkerställa en enhetlig och kostnadseffektiv hantering av 
mensskydd till kommunens medarbetare. För att säkerställa en rättvis och likvärdig hantering 
inom kommunen föreslås att Fastighets- och serviceförvaltningen tilldelas budgetansvar för 
detta och äskar medel i kommande budgetprocess. Genom att inkludera mensskydd i samma 
inköps- och distributionssystem kan kostnader optimeras och administrationen förenklas för 
verksamheterna. 
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21. Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda 
trädgårdsavfall på tomten 

 Diarienr 24KS365 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om generellt undantag mot 
förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten.  
 
Ärendebeskrivning 
Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om generellt undantag mot förbudet att elda 
trädgårdsavfall på tomten, och yrkar att: 
- Ett generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten beslutas 
 
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27 § 128 att remittera motionen till Miljö- och 
tillsynsnämnden för beredning. 
----- 
Samhällsbyggnads yttrande 
För avfallsområdet finns en omfattande lagstiftning. Avfallshierarkin tydliggör hur vi ska 
prioritera och att vi ska sträva efter att nå så högt upp i hierarkin som möjligt. Detta innebär 
förenklat att avfall i första hand ska förebyggas, och om det ändå uppstår avfall ska det 
behandlas på ett miljö- och hälsomässigt säkert sätt. 
 
Kommuner kan meddela lokala föreskrifter, men måste förhålla sig till vad som är tillåtet enligt 
nationell lagstiftning. En kommun kan därmed inte besluta om lokala föreskrifter som strider 
mot och undergräver nationell lagstiftning. 
 
Regeringen har beslutat om nya bestämmelser för hur trädgårds- och parkavfall ska hanteras. 
De nya bestämmelserna har införts i avfallsförordningen (2020:614) och gäller från den 18 
februari 2025. Ändringarna innebär kortfattat att kompostering ska prioriteras, men att en 
fastighetsinnehavare får elda trädgårdsavfallet på sin fastighet under förutsättning att: 
• avfallet har producerats på fastigheten eller på närliggande fastigheter 
• eldning är en lämplig hantering, 
• eldningen sker i mindre omfattning och på ett sätt som medför endast ringa eller helt tillfälliga 
störningar i närområdet, och 
• eldningen inte strider mot föreskrifter som kommunen har meddelat. 
 
Piteå kommun har i sina lokala avfallsföreskrifter inte meddelat något förbud mot eldning av 
trädgårdsavfall, utan gör bedömningen att trädgårdsavfall som inte kan komposteras, får eldas, 
förutsatt att det inte strider mot andra föreskrifter eller beslut. 
 
Miljö- och tillsynsnämndensbeslut 
Miljö- och tillsynsnämnden beslutade 2025-03-11 § 31 att föreslå Kommunfullmäktige att avslå 
motionen om ett generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten. 
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande: 
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Sedan motionen skrevs har regeringen beslutat om nya bestämmelser för hur trädgårds- och 
parkavfall ska hanteras. Det finns idag inget generellt förbud mot att elda trädgårdsavfall. 
Istället gäller enligt avfallsförordningen 3 kap 1 d § att eldning är tillåten förutsatt att de 
förutsättningar som anges i bestämmelsen är uppfyllda. En av dessa förutsättningar är att 
eldningen inte ska strida mot föreskrifter som kommunen har meddelat. 
 
I Piteå kommuns Föreskrifter för hantering av avfall anges: 
 
”Torrt trädgårdsavfall som inte kan komposteras får eldas endast om det kan ske utan att 
olägenhet uppstår och inte strider mot andra föreskrifter eller beslut.” 
 
För att eldning i Piteå kommun ska vara tillåten krävs alltså, utöver de förutsättningar som 
anges i avfallsförordningen är uppfyllda, även 1) att det trädgårdsavfall som man vill elda är 
torrt och inte kan komposteras och 2) att eldning kan ske utan att olägenhet uppstår. 
 
Det finns idag inget generellt förbud att besluta om undantag från. De kompletterande 
förutsättningar för eldning som anges i Piteå kommuns Föreskrifter för hantering av avfall 
bedöms vara rimliga och bidra till avfallsförordningens syfte. Kommunledningsförvaltningens 
bedömning är att det inte finns skäl att besluta om ändring av föreskrifterna på så sätt att de 
ytterligare förutsättningarna tas bort. Kommunledningsförvaltningen förslår därför att motionen 
avslås. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten 

signering 
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22. Motion (SLP) - vid anordnade av offentlig majbrasa så räcker 
det med att informera om plats och tid till Räddningstjänsten 

 Diarienr 24KS381 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om anordnande av offentlig 
majbrasa. 
 
Ärendebeskrivning 
Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om anordnande av offentlig majbrasa och yrkar 
att: 
- Vid anordnade av offentlig majbrasa ska det räcka med att informera om plats och tid till 
Räddningstjänsten. 
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27 § 128 att remittera motionen till Miljö- och 
tillsynsnämnden för beredning. 
----- 
Samhällsbyggnads yttrande 
Den 1 januari 2024 infördes ändringar i avfallsförordningen (2020:614) som meddelade att det 
krävdes dispens för att elda utsorterat trädgårds- eller parkavfall som skedde i samband med 
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar. Regeringen har nu infört nya ändringar 
i avfallsförordningen (2020:614) som från och med den 18 februari 2025 tar bort kravet på 
dispens för att få elda utsorterat trädgårds – eller parkavfall i samband med en allmän 
sammankomst, förutsatt att denna fått tillstånd enligt ordningslagen (1993:1617). 
  
Gällande att det krävs tillstånd enligt ordningslagen (1993:1617) vid allmän sammankomst eller 
offentlig tillställning är detta inte en fråga som Miljö- och tillsynsnämnden har rådighet över, 
utan söks som tidigare hos Polismyndigheten. 
  
Miljö- och tillsynsnämnden beslutade 2025-03-11 § 30 att föreslå Kommunfullmäktige att 
avslå motionen om anordnande av offentlig majbrasa. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Generellt undantag mot förbudet att elda trädgårdsavfall på tomten 

signering 
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23. Motion (MP) - om skötsel av vägkanter för att gynna 
pollinatörer 

 Diarienr 24KS413 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige beviljar motionen om skötsel av vägkanter 
för att gynna pollinatörer. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ger Samhällsbyggnadsnämnden och Kultur- 
och Fritidsnämnden i uppdrag att ta fram riktlinjer för slåtter/klippning av dikesrenar, vägkanter 
och ängsytor där Piteå kommun är väghållare/ägare med syfte att gynna pollinatörer och den 
biologiska mångfalden. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ger Samhällsbyggnadsnämnden och Kultur- 
och Fritidsnämnden i uppdrag att ta fram en skötselplan för blomrika vägkanter i kommunen 
och implementerar den tillsammans med berörd personal och entreprenörer. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige ger Samhällsbyggnadsnämnden och Kultur- 
och Fritidsnämnden i uppdrag att undersöka möjligheten att ansöka om LONA-bidrag och 
andra finansieringsmöjligheter för att genomföra lokala naturvårds- och pollineringsprojekt. 
 
Ärendebeskrivning 
En motion har inkommit från Miljöpartiet rörande riktlinjer för skötsel av vägkanter för att 
gynna pollinatörer (24KS413-2). I motionen framgår det att blomrika vägkanter, dikesrenar och 
ängsytor är av stor betydelse för biologisk mångfald och för pollinerande insekter som bin och 
fjärilar. De fungerar som livsmiljöer och spridningskorridorer i ett annars intensivt 
jordbrukslandskap och är särskilt viktiga för hotade arter. På grund av intensivt jordbruk och 
minskade ängsmarker har pollinatörerna förlorat många av sina naturliga livsmiljöer. 
 
I motionen föreslås det att: 
- Kommunfullmäktige beslutar att det tas fram riktlinjer för slåtter/klippning av dikesrenar, 
vägkanter och ängsytor där Piteå kommun är väghållare/ägare med syfte att gynna pollinatörer 
och den biologiska mångfalden. 
 
- Kommunfullmäktige beslutar att det tas fram en skötselplan för blomrika vägkanter i 
kommunen och implementerar den tillsammans med berörd personal och entreprenörer. 
 
- Piteå kommun ansöker om LONA-bidrag och andra finansieringsmöjligheter för att 
genomföra lokala naturvårds- och pollineringsprojekt. 
 
Kommunfullmäktige har remitterat motionen om riktlinjer för skötsel av vägkanter för att 
gynna pollinatörer till Samhällsbyggnadsnämnden. I svaret från Samhällsbyggnadsnämnden 
framkommer det att samverkan mellan Samhällsbyggnads gatuavdelning och Kultur Park och 
Fritids parkavdelning kommer att inledas under våren 2025. Avdelningarna kommer att 
inventera vilka områden som är möjliga att bevara för den biologiska mångfalden. Hänsyn 
kommer att tas till avvattning, trafiksäkerhet och upplevd trygghet vid val av områden. När val 
av områden att bevara har skett kommer riktlinjer för slåtter/klippning av kommunala vägar att 
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tas fram, samt en skötselplan för de aktuella områdena. Möjligheten att ansöka om bidrag 
kommer också att undersökas. 
 
Konsekvenser för Vision 2050: 
Att besluta om att ta fram riktlinjer för skötsel av vägkanter gynnar den biologiska mångfalden 
vilken är en viktig aspekt för den ekologiska hållbarheten, ett steg i rätt riktning för en hållbar 
framtid i Piteå. Tar man hänsyn till känslan av trygghet och trafiksäkerheten i riktlinjerna har 
beslutet ingen negativ inverkan på att det ska vara enkelt att känna sig trygg och uppskattad. Att 
besluta så som det föreslås i motionen linjerar med Vision 2050. 
 
Kommunledningsförvaltningens motivering: 
Kommunledningsförvaltningen anser att Samhällsbyggnad och Kultur Park och Fritid har en 
god plan för hur urval och skötsel av områden ska ske. Hänsyn till viktiga aspekter så som 
upplevd trygghet och trafiksäkerhet beaktas, samtidigt som den biologiska mångfalden värnas. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige beviljar motionen samt ger 
Samhällsbyggnadsnämnden och Kultur- och fritidsnämnden nedanstående punkter i uppdrag. 
 
- ta fram riktlinjer för slåtter/klippning av dikesrenar, vägkanter och ängsytor där Piteå kommun 
är väghållare/ägare med syfte att gynna pollinatörer och den biologiska mångfalden. 
 
- ta fram en skötselplan för blomrika vägkanter i kommunen och implementerar den 
tillsammans med berörd personal och entreprenörer. 
 
- undersöka möjligheten att ansöka om LONA-bidrag och andra finansieringsmöjligheter för att 
genomföra lokala naturvårds- och pollineringsprojekt. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (MP) - Riktlinjer för skötsel av vägkanter för att gynna pollinatörer 
• Politiskt anförande - Motion (MP) - Riktlinjer för skötsel av vägkanter för att gynna 

pollinatörer 
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24. Motion (M) - Marknadsdagar Rådhustorget 
 Diarienr 24KS549 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om Marknadsdagar 
Rådhustorget. 
 
Ärendebeskrivning 
Det pågår just nu ett arbete med den kommande provavstängningen av Rådhustorget sommaren 
2025. För detta så har det tillskapats en projektgrupp med representanter från gatuavdelningen, 
planeringsavdelningen, parkavdelningen och näringlivsavdelningen där man tillsammans 
kommer utforma en plan för hur torget kommer att se ut och vad ytorna ska fyllas med. 
 
Prioriteringen under hösten har varit att nå ut med information till de som berörs av 
den kommande provavstängingen och undersöka vad verksamheterna som redan finns på 
Rådhustorget skulle vilja göra eller förändra. Utifrån verksamheternas önskemål ska 
projektgruppen sedan ta fram vad de ”allmänna” ytorna som blir över kan användas till. De 
verksamheter som önskar göra något på torget under avstängningsperioden ska få ett besked om 
deras presenterade förslag innan årsskiftet. Vad som kan upplåtas på övriga ytor kommer att 
bestämmas under första kvartalet 2025. Det har även inkommit ett antal generella 
synpunkter/inspel på den kommande provavstängningen som kan komma att beaktas. 
 
Marknadsstånd och marknadsplatser är en fråga som kommit på tal under diskussionerna som 
fört under hösten. Marknader är inget Samhällsbyggnad kan ordna/arrangera, men de kan 
tillhandahålla förutsättningar och underlätta för en sådan upplåtelse. Projektgruppen har även 
varit i kontakt med ansvariga för byggprogrammet på Strömbackaskolan för att undersöka 
möjligheten att de bygger marknadsstånd som kan användas på exempelvis Rådhustorget, men 
detta är tyvärr inte möjligt. Byggprogrammet kan däremot bygga konstruktioner som lekstugor 
och bodar, men det kräver beställning cirka 1 år i förväg. 
 
Sammantaget måste arbetet med den kommande provavstängningen fortsätta och ett konkret 
svar kopplat till just marknadsdagar och marknadsstånd på Rådhustorget kan inte lämnas förrän 
under våren 2025. De befintliga verksamheterna på Rådhustorget har stort intresse för att utöka 
sina verksamheter vilket är glädjande samt att hänsyn tas till allmän plats och 
utryckningsfordon. Dialog för en bra lösning gällande varuleverans för företagen är också en 
viktig fråga i processen som det arbetas med. Det finns en stor potential i att vårt gemensamma 
Rådhustorg kan bli en riktigt fin samlingspunkt för vår stad. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen avslås eftersom den inte kan bifallas i 
dagsläget. Förslaget som lämnats kommer dock att tas med i utvärdering av provavstängning av 
Rådhustorget och i kommande fortsatt planering för området. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion - Marknadsdagar Rådhustorget 
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25. Motion (SLP) - Utskick av material till möten ska nå 
mottagaren 14 dagar före mötet 

 Diarienr 23KS647 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om utskick av material till 
möten ska nå mottagaren 14 dagar före mötet. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om att utskick av 
material till möten ska nå mottagaren 14 dagar före mötet och yrkar att: 
  
Det material som ska avhandlas på fullmäktigemöten, styrelser och nämnder ska nå mottagaren 
senast 14 dagar före mötet. 
  
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-10-30 §275 att remittera motionen till Kommunstyrelsen 
för beredning. 
----- 
Tid för kallelse till sammanträde med kommunfullmäktig regleras i kommunfullmäktiges 
arbetsordning och tid för kallelse till nämnd regleras i reglemente för styrelsen och nämnder. 
För kommunfullmäktige gäller att kallelse ska vara tillgänglig för ledamot senast en vecka före 
sammanträdet. Detta är samma tid som finns angiven i kommunlagen (2027:725). 
  
För ledamöter i nämnder gäller att de ska ha tillgång till kallelsen senast fem dagar innan 
sammanträdet.  
----- 
Kommunledningsförvaltningens motivering 
Hur tidigt förtroendevalda kallas och kan ta del av handlingar är en avvägning mellan att ge 
tillräckligt med tid att sätta sig in i de ärenden som behandlas och att få en effektiv 
ärendehantering. Kommunfullmäktige har gjort den bedömningen i och med antagandet av 
Arbetsordning för kommunfullmäktige och Reglemente för styrelser och nämnder. 
  
Kommunledningsförvaltningen gör ingen annan bedömning och föreslår därför att 
kommunfullmäktige avslår motionen om att utskick av material till möten ska nå mottagaren 14 
dagar före mötet. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Utskick av material till möten ska nå mottagaren 14 dagar före mötet 
• §147 KS Motion (SLP) - Utskick av material till möten ska nå mottagaren 14 dagar före 

mötet 
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26. Motion (SLP) - Interpellationen dess innehåll 
 Diarienr 23KS674 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om interpellationen dess 
innehåll. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om Interpellationen 
dess innehåll och yrkar att: 
nedanstående text läggs till som komplement i Handbok för kommunfullmäktige sidan 3 och på 
andra adekvata platser. 
• En interpellation ska vara skriftlig och ha ett bestämt innehåll samt vara försedd med 

motivering 
• En interpellation ska inte handla om allmänpolitiska frågor eller myndighetsutövning mot 

enskild 
• En interpellation bör bara ställas i angelägenheter som är av större intresse för kommunen 
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27 §304 att remittera motionen till Kommunstyrelsen 
för beredning. 
----- 
Rätten att lämna in interpellationer utgår från kommunallagen (2017:725) §59-63. Kommunen 
kan inte ha andra regler än kommunallagens när det gäller interpellationer och just de 
skrivningar motionären yrkar på ska skrivas in i styrande dokument finns redan i lagstiftningen. 
  
Kommunallagen (2017:725) 
60 §   Interpellationerna ska ha ett bestämt innehåll och vara försedda med motivering. 
61 §   Interpellationer ska avse ämnen som hör till fullmäktiges, en nämnds eller en 
fullmäktigeberednings handläggning. De får dock inte avse ärenden som rör 
myndighetsutövning mot någon enskild. 
Interpellationer bör ställas endast i angelägenheter av större intresse för kommunen eller 
regionen. Lag (2019:835). 
  
Det dokument som motionären hänvisar till är ett stöddokument som tidigare funnits på 
kommunens politikerportal men som sedan en tid är bortplockat då det var inaktuellt. Det 
dokumentet fanns till som stöd till politiker men har aldrig beslutats av politiken. 
  
Eftersom det dokument som motionären hänvisar till är ett stöddokument och inte ett styrande 
dokument har kommunledningsförvaltningen istället behandlat motionen som att motionären 
föreslår att förslaget med den föreslagna texten ska läggas in i ett styrande dokument. 
  
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Det som är reglerat i lagstiftning ska inte finnas med i kommunala styrdokument då det redan är 
reglerat på en central nivå. Om man även skriver in det i kommunala styrdokument finns risk 
för att skrivningar i lag och kommunala styrdokument blir olika, antingen via att man lokalt 
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använder andra formuleringar eller att de inte uppdateras när lagstiftningen ändras. Detta 
riskerar att skapa en otydlighet över tid. Kommunen kan inte heller ha andra regler än 
kommunallagens när det gäller interpellationer. 
  
Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att kommunfullmäktige avslår motionen om 
interpellationen dess innehåll. 
  
Det föreslagna beslutet bedöms inte ha någon påverkan på kommunens vision eller strategier. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Interpellationen Dess innehåll 
• §148 KS Motion (SLP) - Interpellationen Dess innehåll 
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27. Motion (SLP) - rätt till politikerutbildningsarvode 
 Diarienr 23KS556 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om rätt till 
politikerutbildningsarvode. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om rätt till 
politikerutbildningsarvode och yrkar att: 
  
samma ersättning som gäller för KFs ledamöter vid utbildning/politikerutbildning också skall 
gälla för ordinarie ledamöter i nämnder och styrelser. 
  
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-10-30 §277 att remittera motionen till Kommunstyrelsen 
för beredning. 
----- 
Kommunalt partistöd i Piteå kommun utgår från Kommunallagen (2017:725) 4 kap. §§29-32. I 
Piteå kommun gäller därutöver bland annat att rätt till partistöd utgår till partier som är 
representerade i kommunfullmäktige i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap 29 § andra 
stycket Kommunallagen. Partistödet består av ett grundstöd, ett mandatstöd och ett 
utbildningsstöd. 
  
De summor som nämns i motionen finns inte i något av de styrande dokument som behandlar 
ersättning till förtroendevalda. 
  
Utbildningsstöd utgår till partierna för att anordna en utbildning för sina ledamöter och ersättare 
i kommunfullmäktige. Maximalt utbildningsstöd är 3 810 kr (2024 års nivå) per deltagare på 
utbildningen. Utbildningsstöd utgår en gång per mandatperiod (vart fjärde år) Ledamöterna och 
ersättarna som deltar i utbildningen har rätt till förättningsersättning för en dag. Detta regleras i 
Föreskrift om kommunalt partistöd. 
  
Utbildning ingår i det som kallas förrättning. Utifrån Bestämmelser om ersättning till 
förtroendevalda är förättningsersättning för en dag 782 kr sedan kan det även tillkomma 
ersättning för förlorad arbetsförtjänst upp till 3360 kr. 
  
Utbildning till förtroendevalda erbjuds även i kommunal regi i början av varje mandatperiod för 
att de förtroendevalda ska få viktig kunskap så att de på bästa sätt ska kunna utföra sitt uppdrag. 
Utbildning som arrangeras av kommunen erbjuds ledamöter och ersättare i såväl 
kommunfullmäktige som i nämnderna. Denna utbildning består av minst en heldag med allmän 
kunskap om kommunen, beskrivning av olika roller och verktyg som politiker kan ha nytta av i 
sitt förtroendeuppdrag. Kommunens nämnder erbjuds utöver detta utbildningar om sina 
respektive verksamhetsområden för ersättare och ledamöter. 
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Kommunledningsförvaltningens motivering 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att den utbildning som de förtroendevalda i 
fullmäktige och nämnd får ta del av i början och fortgent under mandatperioden ger en god 
grund för att utföra uppdraget som förtroendevald, därför finns det inte anledning att utöka 
ersättningen att omfatta även ledamöter och ersättare i nämnderna.   
  
Kommunledningsförvaltningen föreslår därför kommunfullmäktige att avslå motionen om rätt 
till politikerutbildningsarvode.  
  
Kommunledningsförvaltningen bedömer inte att förslaget till beslut har någon påverkan på 
kommunens vision och strategier. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Rätt till politikerutbildningsarvode 
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28. Motion (SLP) - löner för anställda och arvoderade i Piteå 
kommun och dess bolag 

 Diarienr 24KS86 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen om löner för anställda och 
arvoderade i Piteå kommun och dess bolag. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om löner för 
anställda och arvoderade i Piteå kommun och dess bolag och yrkar: 
  
att högsta heltidsarvodering för politiker och heltidslön för chefer i kommunala bolag sätts till 
den svenska medianlönen enligt SCB + 50 % av denna medianlön. 
 
att inga typer av ”fallskärmar” betalas ut 
 
För motion se bilaga. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-12 §21 att remittera motionen till Kommunstyrelsen 
för beredning. 
----- 
Chefer är en viktig yrkesgrupp i alla branscher och verksamheter. För att kunna behålla och 
rekrytera kompetenta chefer behöver Piteå kommun erbjuda konkurrenskraftiga löner och 
förutsättningar även för denna yrkesgrupp. Kompetenta chefer och ett gott ledarskap är viktiga 
förutsättning för en god arbetsmiljö på våra arbetsplatser. Det är därför av högsta vikt för 
medarbetarna att Piteå kommun kan attrahera och rekrytera duktiga chefer i konkurrens med 
andra organisationer. 
  
Piteå kommun använder sig av särskilda anställningsavtal vid anställning av chefer som med 
hänsyn till arbetsuppgifter och anställningsvillkor får anses ha företagsledande eller därmed 
jämförlig ställning, till exempel VD. Chefer i motsvarande ställning som en VD omfattas inte 
av anställningsskyddet i Lag om anställningstrygghet, LAS, därför behöver arbetsgivare och 
arbetstagare teckna särskilda avtal för att reglera hur anställningstryggheten ska se ut för höga 
chefer. 
  
När det gäller arvoderade förtroendevalda regleras ersättningarna kommunfullmäktiges 
fastställda Bestämmelser för ersättning till förtroendevalda. Denna modell bygger på 
transparens, jämförbarhet och demokratiskt fattade beslut. 
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Att sänka nivån på chefers löner som motionären yrkar skulle leda till ännu större svårigheter 
med kompetensförsörjningen. Det skulle ge signaler till hela arbetsmarknaden att Piteå 
kommun och dess bolag går baklänges i konkurrensen om arbetskraften medan resten av 
arbetsgivarna, inklusive kommunerna i resten av landet, går framåt i rask takt. 
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Ett ingrepp som de som föreslås i motionen skulle även kunna påverka förutsättningarna 
negativt för partierna att rekrytera och behålla engagerade och kompetenta politiker, vilket i 
förlängningen kan påverka den lokala demokratin negativt. Samma logik som tillämpas för att 
säkerställa konkurrenskraftiga villkor för att rekrytera chefer är därmed också relevant för 
arvoderade politiker, då uppdragets komplexitet och ansvar kräver rätt förutsättningar. 
  
Motionären yrkar även att inga typer av ”fallskärmar” betalas ut. 
  
Piteå kommun anser inte att det handlar om fallskärmsavtal utan om ett sätt att reglera 
anställningsvillkoren så att även de högsta cheferna har anställningsskydd ifall de inte kan 
arbeta kvar. Att erbjuda trygga anställningar för de högsta cheferna är också viktigt för 
framtidens kompetensförsörjning. 
  
Kommunledningsförvaltningen föreslår Kommunstyrelsen att avslå motionen. 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att förslaget till beslut bidrar till att Piteå kommun ska 
kunna uppnå visionen och strategierna, framförallt ”Det bästa för Piteå” då möjligheten att 
kunna attrahera bra och kompetenta chefer och förtroendevalda är en viktig förutsättning för att 
bedriva en effektiv verksamhet som erbjuder tjänster av hög kvalité till Piteås medborgare. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Löner för anställda och arvoderade i Piteå kommun och dess bolag 
• §149 KS Motion (SLP) - löner för anställda och arvoderade i Piteå kommun och dess bolag 
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29. Interpellation (SLP) - Avseende gratis mensskydd på alla 
kommunala arbetsplatser 

 Diarienr 25KS108 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige anser interpellation om gratis mensskydd på alla kommunala arbetsplatser, 
besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en interpellation om gratis 
mensskydd på alla kommunala arbetsplatser, ställd till kommunalrådet Kata Nilsson (S). 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-10 § 36 att interpellationen om gratis mensskydd på 
alla kommunala arbetsplatser får ställas till kommunalråd Kata Nilsson (S).  
 
Kommunalrådet besvarar, om möjligt, interpellationen vid nästkommande 
fullmäktigesammanträde. 
----- 
Svar på interpellation från Kata Nilsson (S) 
Jag tycker det är bra att frågor följs upp, så att intresset för frågan inte dör ut. Jag vidhåller det 
jag sa vid det Kommunfullmäktige i maj 2024 då motionen bifölls: Detta är en viktig 
jämställdhetsfråga och del i arbetet kring att Piteå Kommun ska bli en mer attraktiv 
Arbetsgivare. Sedan motionen bifölls har frågan utretts och ett förslag på hur detta ska 
genomföras kommer delges Kommunstyrelsen i april, för att kunna finnas med i budget inför 
2026. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-17 § 94 att bordlägga interpellationen till nästa 
sammanträde. 
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30. Interpellation (SLP) - Barngruppernas storlek och kuratorers 
antal 

 Diarienr 24KS816 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige anser interpellation om barngruppernas storlek och kuratorers antal, 
besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en interpellation om 
Barngruppernas storlek och kuratorers antal, ställd till Anton Li Nilsson (C), ordförande i Barn- 
och utbildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-10 § 34 att interpellationen om Barngruppernas storlek 
och kuratorers antal får ställas till Anton Li Nilsson (C), ordförande i Barn- och 
utbildningsnämnden.  
 
Ordförande besvarar, om möjligt, interpellationen vid nästkommande fullmäktigesammanträde. 
------ 
Svar på Interpellation från Anton Li Nilsson (C) 
Sett till kuratorer så har vi i Piteå cirka 450 elever per kurator i genomsnitt om man tittar på 
totalen grundskola och grundskola. Då är inte Grans naturbruksgymnasium medräknat som är 
en resultatenhet och inte heller vår resursskola Strandbacken utifrån dess speciella 
förutsättningar. Däremot ingår anpassad grundskola och gymnasium. Gymnasiet ligger just nu 
på 428 elever och grundskolan ligger på 471 elever per heltidstjänst. 
  
Grans har cirka 150 elever och har en kurator som jobbar viss procent på skolan, omräknat till 
heltid så blir det cirka 375 elever per heltidstjänst under vårterminen. På resursskolan så har 
man en kurator på 20% till cirka 36 elever vilket ger en täthet på 180 elever per heltidstjänst. 
  
När det gäller förskolan och barngruppernas storlek så har jag tagit uppgifterna nedan från 
Kolada och senaste siffrorna inom detta som är publicerade är från 2023. 
  
I förskolan så har vi 2023 4.8 inskrivna barn per årsarbetare i förskolan. Det är en minskning 
från 5.3 inskrivna barn per årsarbetare 2019 vilket är en positiv utveckling. Vi har i nationella 
jämförelser en hög andel heltidstjänster i förskolan med förskollärarexamen och ligger där på 
59 procent. Den siffran har varierat senaste 5 åren mellan 66 och 59 procent men trenden sista 2 
åren har varit en negativ utveckling.  
  
Sett till barngruppernas storlek så har vi 2023 i genomsnitt 12 barn per barngrupp i åldern 1-3 år 
(småbarnsgrupp). Det har varierat mellan 11-13 barn de senaste fem åren. För de äldre 
barngrupperna 4-5 år så har vi 2023 i genomsnitt 14.6 barn per barngrupp. De siffrorna har 
senaste 5 åren varierat mellan 17.4 och 13.4 barn. 
  
Jag har ställt frågan till våra tjänstepersoner och fått svar på hur det ser ut mer i detalj på olika 
avdelningar. Det beror dock väldigt mycket på hur varje förskola organiserar sig hur den 
statistiken ser ut och det är svårt att dra några slutsatser utifrån det. Till exempel för en 
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avdelning som har barn i åldern 1-5 år så blir det missvisande beroende på hur den rapporteras 
och vi har också andra sätt att organisera avdelningarna som gör att statistiken för enskilda 
avdelningar är svår att dra några slutsatser av. Jag tänker därför att vi bör se detta på en 
övergripande nivå och det är vad jag rapporterar här. Samma sak gäller frågan om antal 
årsarbetare i respektive åldersgrupp i barnkullarna där vi då ligger på 4.8 inskrivna barn per 
årsarbetare. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutad e205-03-17 § 95 att bordlägga interpellationen till nästa 
sammanträde. 
 
Beslutsunderlag 
• Interpellation (SLP) - Barngruppernas storlek och kuratorers antal 
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31. Interpellation (MP) (tid. Fråga) - Luleå Tekniska Universitets 
nedläggning av verksamhet, Musikhögskolan Piteå 

 Diarienr 25KS249 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige anser interpellation om Luleå Tekniska Universitets nedläggning av 
verksamhet, Musikhögskolan Piteå, besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en interpellation om Luleå 
Tekniska Universitets nedläggning av verksamhet, Musikhögskolan Piteå, ställd till Kata 
Nilsson, kommunalråd. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-17 § 110 att Interpellation om Luleå Tekniska 
Universitets nedläggning av verksamhet, Musikhögskolan Piteå får ställas till Kata Nilsson (S), 
kommunalråd. 
  
Kommunalrådet besvarar interpellationen vid nästa sammanträdet. 
----- 
Svar på interpellation från Kata Nilsson (S), kommunalråd. 
1. Det har varit tyst i media om kommunens konkreta åtgärder för att motverka LTU:s 
nedläggningar, och det verkar som om den lokala politiken har varit passiv i frågan. Vad 
gör kommunen, och framför allt ni som ansvarig politisk ledning, för att aktivt driva en 
lösning för att säkra Musikhögskolans och Piteås framtid, istället för att reagera när det 
redan är för sent?  
Vi har så kallade Högnivåmöten där Kommunledning och Universitetsledning träffas. På dessa 
lyfter vi regelbundet frågor kopplat till Musikhögskolan som är viktiga för Piteå, som det 
minskande antalet utbildningar och således studenter i Piteå, lokalfrågor, mm. Vidare ringde jag 
personligen LTU:s rektor när jag nåddes av nyheten att ljudteknikprogrammet var hotat, och har 
haft frekvent dialog med henne sedan dess. 
  
2. När kommunen väl agerade genom att erbjuda ekonomiskt stöd var det redan när 
beslutet i praktiken var fattat. Varför reagerade ni inte tidigare och mer kraftfullt, med 
tanke på att LTU sedan 2013 systematiskt har avvecklat flera viktiga utbildningar vid 
Musikhögskolan i Piteå?  
Vi erbjöd det vi erbjöd, dvs 3 miljoner för att täcka underskottet i ett år för att skjuta upp 
beslutet, innan rektors beslut var fattat. Att beslutet ändå fattades har rektor svarat på i media 
om varför, och jag kan säga att jag med tydlighet framfört till henne att jag tycker att hon fattat 
fel beslut. Gällande att LTU lagt ner fler utbildningar tidigare kan inte jag svara på då jag, till 
skillnad från Mats Dahlberg, vid den tiden inte ingick i majoritetsledningen i den här 
kommunen. Men sedan jag tillträdde som kommunalråd kan jag säga att det tydligt framgått till 
LTUs ledning vad vi tycker om dessa nedläggningar av utbildningar. 
  
3. Varför har kommunen inte mer aktivt ifrågasatt LTU:s strategi, där man stegvis 
prioriterat ned Piteå, trots att avsiktsförklaringen från 2019 syftade till att stärka 
samarbetet mellan universitetet och kommunen?  
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Samma svar som innan, att vi har de möten där Kommunledning och Universitetsledning träffas 
och att vi på dessa träffar lyfter de frågor kopplade till Musikhögskolan som är viktiga för Piteå, 
som det minskande antalet utbildningar och således studenter i Piteå, lokalfrågor, mm. 
  
4. Branschfolk, studenter och utbildningsinstanser har kraftigt kritiserat LTU:s 
nedläggningar, och över 3 400 personer skrev under ett öppet brev till LTU. Samtidigt 
har kommunen inte synts i någon större samlad kraftansträngning för att utmana LTU:s 
strategi. Tidigare har universitetet systematiskt avvecklat konstnärliga utbildningar i 
Piteå, men kommunen har gång på gång hamnat på efterkälken och agerat först när 
besluten redan är fattade. Varför har kommunen inte tagit initiativ till att samordna ett 
bredare nätverk av lokala och nationella aktörer för att gemensamt utmana LTU:s beslut 
och arbeta fram långsiktiga lösningar för Musikhögskolan och utbildningarna i Piteå?  
Vi har löpande kontakt med berörda parter, branschföreträdare, studenter, och anställda. Jag ser 
det dock inte som Piteå Kommuns roll att samordna något slags ”uppror”, då vi fortsatt är måna 
om en god dialog med LTU. Men alla röster som lyfts för Musikhögskolan och hur viktig den 
är för branschen – och för Piteå – är oerhört viktiga. Det var också av den anledningen jag själv 
deltog vid demonstrationen för Musikhögskolan som arrangerades på LTUs campusområde i 
Luleå, för att visa mitt stöd. 
  
Vi har vidare varit i kontakt med Region Norrbotten som nu tillsammans med LTU tagit 
initiativ till vidare dialog med branschen, samt med oss kommuner som är campusorter. De 
senare nämnda dialogmötena har jag deltagit vid, och understrukit vikten av att vi fortsatt har en 
Musikhögskola i länet, och att den naturligtvis bör ligga i Piteå då vi redan har en starkt 
uppbyggd infrastruktur och lokaler. 
  
5. Nedläggningen av ljudteknikutbildningen innebär inte bara att en viktig utbildning 
försvinner – jobb och kompetens går också förlorade i Piteå. Lärare och personal 
påverkas, och det lokala näringslivet kan få svårare att rekrytera expertis inom ljud- och 
medieproduktion. Har kommunen gjort någon analys av hur många arbetstillfällen och 
utbildningsplatser som försvinner när LTU lägger ner ljudteknikutbildningen?  
Nej, en sådan formell analys har inte gjorts av Piteå Kommun. 
  
6. Färre utbildningar och ett minskat studentunderlag gör att Piteå tappar sin ställning 
som universitetsstad. Det försämrar stadens utveckling och möjligheten att behålla unga 
och kreativa yrkesgrupper. Hur ser ni på risken att nedläggningen minskar Piteås 
attraktionskraft, och vad tänker ni göra för att motverka effekterna?  
Ja, den risken är överhängande och det är just därför vi gjort och gör allt i vår makt för att rädda 
Musikhögskolan. Vi för dialog med universitetsledningen, vi samtalar med andra berörda 
parter, och i grunden arbetar vi i alla möjliga spår just nu för att säkerställa att Piteå fortsatt är 
en ort för högre utbildning. 
  
7. Hur tänker kommunen säkerställa att LTU följer en rättvis och transparent 
beslutsprocess, där även Piteå kommun och andra berörda aktörer får möjlighet att 
påverka innan besluten är fattade – istället för att bara informeras i efterhand?  
Piteå Kommun har ett samverkansavtal med LTU och avser följa det. Men LTUs ledning svarar 
inte inför Piteå Kommun utan för sin egen styrelse som är utsedd av regeringen. Således anser 
jag att frågan vore bättre ställd till regeringen, LTUs styrelse, eller LTUs ledning. I kommunens 
samverkansavtal står det dock utskrivet att Musikhögskolan i Piteå utgör en central del av LTUs 
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konstnärliga verksamhet, och inget annat har överenskommits. 
  
8. I samband med nedläggningarna har LTU hävdat att det ekonomiska läget inte går 
ihop för vissa utbildningar. Har kommunen gjort någon bedömning av hur LTU 
prioriterar sina resurser och vilka ekonomiska beslut som ligger bakom nedläggningen av 
ljudteknikutbildningen? Om ni har gjort det, vilka slutsatser har ni dragit och hur har ni 
använt den informationen för att påverka beslutet?  
Vi, som tidigare nämnts, erbjöd att täcka det ekonomiska underskottet för utbildningen i ett års 
tid. Detta gjorde vi för att köpa oss tid att se över våra möjligheter att rädda utbildningen och, 
som jag sagt i media, är det tid jag egentligen tycker att LTU borde gett oss – men som de inte 
gjort. Vidare är mitt svar samma som på frågan innan, att LTUs ledning inte svarar inför Piteå 
Kommun utan för sin egen styrelse som är utsedd av regeringen. Således anser jag att frågan 
vore bättre ställd till regeringen, LTUs styrelse, eller LTUs ledning. 
  
9. Personal och lärare vid Musikhögskolan har föreslagit att oanvända statsfinansierade 
utbildningsplatser inom mediaområdet skulle kunna omfördelas för att rädda 
ljudteknikprogrammet, men detta har avvisats. Varför har kommunen inte drivit på mer 
för att dessa resurser skulle kunna användas, särskilt med tanke på att LTU själva 
förfogar över dessa medel?  
Jag vet inte vad som menas med att vi borde ”drivit på mer”. I mötesrummen där dialog med 
LTUs ledning pågått är min bedömning att vi inte hade kunnat göra mer än vi gjort för att 
”driva på”. 
  
10. Ljudteknikutbildningen vid LTU har länge försett den svenska musik-, media- och 
eventbranschen med kvalificerade tekniker, och behovet av denna kompetens är fortsatt 
stort. Nedläggningen innebär att en viktig rekryteringsväg försvinner, vilket påverkar 
både branschen och arbetsmarknaden negativt. Har kommunen hittills gjort en seriös 
ansträngning för att hitta en alternativ lösning tillsammans med andra universitet, 
exempelvis Umeå universitet, för att rädda utbildningen? Vilka konkreta initiativ har ni 
faktiskt tagit, och varför har dessa inte lett till någon lösning? 
Återigen, vi arbetar just nu i alla möjliga spår för att säkerställa att Piteå fortsatt är en ort för 
högre utbildning och att alla våra ansträngningar är seriösa. 
  
  
 
Beslutsunderlag 
• Fråga (MP) - Luleå Tekniska Universitets nedläggning av verksamhet, Musikhögskolan 

Piteå 
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32. Avsägelse och fyllnadsval av ersättare (KD) och ledamot och 
ordförande (S) - Socialnämnden 2023-2026 

 Diarienr 22KS411 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Louise Lundgrens (KD) avsägelse som ersättare i 
Socialnämnden från och med 9 april 2025. 
 
Kommunfullmäktige utser Eva Salomonsson (KD) till ny ersättare i Socialnämnden från och 
med 1 juli 2025, för resterande del av mandatperioden. 
----- 
Kommunfullmäktige utser Ruth Rahkola (S) till ny ledamot tillika ordförande i Socialnämnden 
från och med 1 juni 2025, för resterande del av mandatperioden. 
 
Ärendebeskrivning 
Louise Lundgren (KD) ersättare i Socialnämnden har avsagt sig uppdraget från och med 9 april 
2025. 
  
Kristdemokraterna nominerar Eva Salomonsson (KD) till ny ersättare från och med 1 juli 2025. 
----- 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-17 § 99 att godkänna Sven-Gösta Petterssons (S) 
avsägelse från uppdraget som ledamot tillika ordförande i Socialnämnden från och med 2025-
04-01. 
 
Socialdemokraterna nominerar Ruth Rahkola (S) till ny ledamot tillika ordförande från och med 
1 juni 2025. 
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33. Avsägelse ledamot (S) - Gemensam Kost- och servicenämnd 
Piteå och Luleå kommuner 2023-2026 

 Diarienr 22KS418 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Sanna Erikssons (S) avsägelse som ledamot i Gemensam Kost- 
och servicenämnd Piteå och Luleå kommuner. 
  
Fyllnadsval genomförs vid senare tillfälle. 
 
Ärendebeskrivning 
Sanna Eriksson (S) ledamot i Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå och Luleå kommuner 
har avsagt sig uppdraget. 
  
Ingen ny nominering har inkommit. 
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34. Avsägelse och fyllnadsval av ledamot tillika vice ordförande (S) 
- Fastighets- och servicenämnden 2023-2026 

 Diarienr 22KS413 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Sanna Erikssons (S) avsägelse som ledamot tillika vice 
ordförande i Fastighets- och servicenämnden. 
 
Kommunfullmäktige utser ledamot Leif Edström (S) till ny vice ordförande i Fastighets- och 
servicenämnden för resterande del av mandatperioden. 
  
Fyllnadsval till ny ledamot genomförs vid senare tillfälle. 
 
Ärendebeskrivning 
Sanna Eriksson (S) ledamot tillika vice ordförande i Fastighets- och servicenämnden har avsagt 
sig uppdraget. 
  
Socialdemokraterna nominerar ledamot Leif Edström (S) till ny vice ordförande. 
  
Ingen nominering till ny ledamot har inkommit. 
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35. Avsägelse av ersättare (S) - Kultur- och fritidsnämnden 2023-
2026 

 Diarienr 22KS414 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Pernilla Nordkvists (S) avsägelse som ersättare i Kultur- och 
fritidsnämnden. 
  
Fyllnadsval genomförs vid senare tillfälle. 
 
Ärendebeskrivning 
Pernilla Nordkvist (S) ersättare i Kultur- och fritidsnämnden har avsagt sig uppdraget. 
  
Ingen ny nominering har inkommit. 
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36. Avsägelse och fyllnadsval av styrelseledamot (S) - PiteBo AB 
från årsstämman 2023 till årsstämman 2027 

 Diarienr 22KS772 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Pernilla Nordkvists (S) avsägelse som styrelseledamot i PiteBo 
AB. 
  
Kommunfullmäktige utser Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot i 
PiteBo AB för resterande del av mandatperioden. 
 
Ärendebeskrivning 
Pernilla Nordkvist (S) styrelseledamot i PiteBo AB har avsagt sig uppdraget. 
  
Socialdemokraterna nominerar Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot. 
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37. Avsägelse och fyllnadsval av styrelseledamot (S) - 
Nordfastigheter i Piteå AB från årsstämman 2023 till 
årsstämman 2027 

 Diarienr 22KS818 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Pernilla Nordkvists (S) avsägelse som styrelseledamot i 
Nordfastigheter i Piteå AB. 
  
Kommunfullmäktige utser Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot i 
Nordfastigheter i Piteå AB för resterande del av mandatperioden. 
 
Ärendebeskrivning 
Pernilla Nordkvist (S) styrelseledamot i Nordfastigheter i Piteå AB har avsagt sig uppdraget. 
  
Socialdemokraterna nominerar Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot. 
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38. Avsägelse och fyllnadsval av styrelseledamot (S) - 
Nordbostäder i Piteå AB från årsstämman 2023 till 
årsstämman 2027 

 Diarienr 22KS819 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Pernilla Nordkvists (S) avsägelse som styrelseledamot i 
Nordbostäder i Piteå AB. 
  
Kommunfullmäktige utser Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot i 
Nordbostäder i Piteå AB för resterande del av mandatperioden. 
 
Ärendebeskrivning 
Pernilla Nordkvist (S) styrelseledamot i Nordbostäder i Piteå AB har avsagt sig uppdraget. 
 
Socialdemokraterna nominerar Ann-Christine Lindehag Sundström (S) till ny styrelseledamot. 
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39. Avsägelse och fyllnadsval av styrelseledamot - Piteå Science 
Park AB från årsstämman 2023 till årsstämman 2027 

 Diarienr 22KS778 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Fredrik Högbergs avsägelse som extern ledamot i Piteå 
Science Park AB. 
  
Kommunfullmäktige utser Fredrik Lundström till ny extern ledamot i Piteå Science Park AB för 
resterande del av mandatperioden. 
 
Ärendebeskrivning 
Fredrik Högberg, extern ledamot i Piteå Science Park AB har avsagt sig uppdraget. 
  
Fredrik Lundström nomineras till ny ledamot. 
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40. Avsägelse och fyllnadsval av Nämndeman (S) vid Luleå 
Tingsrätt 2024-2027 

 Diarienr 23KS108 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Gun Jonssons (S) avsägelse som nämndeman vid Luleå 
Tingsrätt. 
  
Kommunfullmäktige utser Anna Lindgren (S) till nämndeman vid Luleå Tingsrätt för 
resterande del av perioden 2024-2027. 
 
Ärendebeskrivning 
Gun Jonsson (S) nämndeman vid Luleå Tingsrätt har avsagt sig uppdraget. 
  
Socialdemokraterna nominerar Anna Lindgren (S) till ny ledamot/ersättare. 
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41. Extra valärenden 
  
  

Ärendebeskrivning 
Avsägelser och nomineringar som inkommit sedan kallelse skickats.  
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42. Anmälda handlingar 
  
  

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige tar del av anmälda handlingar. 
 
Ärendebeskrivning 
Handlingar som inkommit till Kommunledningsförvaltningen för kännedom till 
Kommunfullmäktige. 
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Anmälda handlingar 
• Granskningsrapport - Uppföljande granskning av bygglovsprocessen  (dnr  25KS242-1) 

• Protokoll - Kommunala tillgänglighetsrådet 2025-03-06  (dnr  25KS131-1) 

• Rapport - Granskning av arbetet för att säkerställa personal- och kompetensförsörjning, BUN  (dnr  25KS255-3) 

• Rapport - Granskning av arbetet för att säkerställa personal- och kompetensförsörjning SOC  (dnr  25KS255-6) 

• Protokoll Samordningsförbundet Södra Norrbotten 2025-02-28  (dnr  25KS133-1) 

• Årsredovisning 2024 Samordningsförbundet Södra Norrbotten  (dnr  25KS257-1) 

• Revisorernas granskningsrapporter 2024 - Svenska Kompositbyn AB KB  (dnr  25KS260-2) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Piteå Science Park AB  (dnr  25KS260-3) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Piteå Hamn AB  (dnr  25KS260-4) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - PiteEnergi Elnät AB  (dnr  25KS260-5) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - PiteEnergi Handel AB  (dnr  25KS260-6) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - AB PiteEnergi  (dnr  25KS260-7) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - PIREVA  (dnr  25KS260-8) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - PIKAB  (dnr  25KS260-9) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Norrfab i Piteå AB  (dnr  25KS260-10) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Nevatko AB  (dnr  25KS260-11) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Mallita i Piteå AB  (dnr  25KS260-12) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Lill Pitekraft AB  (dnr  25KS260-13) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - KB Stadsvapnet  (dnr  25KS260-14) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Hedfastigheter i Piteå AB  (dnr  25KS260-15) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - AB Furunäsets Fastigheter  (dnr  25KS260-16) 

• Revisorernas granskningsrapporter av bolagen 2024 - Fermaten KB  (dnr  25KS260-17) 

• Pensionärsrådet protokoll 2025-03-04  (dnr  25KS130-1) 

• Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2024-03-13  (dnr  25KS16-2) 

• Protokoll Förebygganderåd 2025-03-06  (dnr  25KS129-1) 

• Protokoll Norrbottens e-nämnd 2025-03-18  (dnr  25KS125-1) 

• Beslut statsbidrag 2025 nationella minoriteter och samiskt förvaltningsområde  (dnr  25KS1-4) 

• Konsekvensanalys kontorsavveckling Piteå  (dnr  25KS109-7) 

• Slutdokument - Granskning av krisberedskap  (dnr  24KS680-12) 

• Granskningsrapport krisberedskap  (dnr  24KS680-11) 

• Protokoll Barn- och utbildningsnämnden 2026-03-26  (dnr  25KS12-3) 

• Protokoll Socialnämnden 2025-03-26 §§43-53, 55-59  (dnr  25KS15-2) 

• Protokoll Socialnämnd 2025-03-26 §54  (dnr  25KS15-3) 

• §54 SN Tillfälligt arvode  (dnr  22KS411-30) 

• Beslut från Länsstyrelsen - Ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  (dnr  22KS396-75) 

• Protokoll Direktionsmöte nr 1 RKM 2025-03-26  (dnr  25KS298-1) 

• Protokoll till ägarsamråd IT Norrbotten AB 2025-03-19  (dnr  25KS234-14) 

• Protokoll ägarsamråd Energikontor Norr AB 2025-03-15  (dnr  25KS236-7) 

• Protokoll till ägarsamråd BD Pop AB 2024-03-19  (dnr  25KS232-9) 

• Protokoll till ägarsamråd Investeringar i Norrbotten AB 2025-03-19  (dnr  25KS235-6) 

• Protokoll till ägarsamråd Filmpool Nord AB 2025-03-19  (dnr  25KS233-9) 

• Protokoll Näringslivsråd 2025-04-07  (dnr  25KS128-1) 

• Protokoll Gemensam  Överförmyndarnämnd Piteå – Älvsbyn 2025-04-24  (dnr  25KS19-1) 

• Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2025-04-24  (dnr  25KS16-3) 

• Protokoll Fastighets- och servicenämnden 2025-04-1  (dnr  25KS16-4) 

• Protokoll Gemensam Kost- och  servicenämnd Piteå - Luleå 2025-04-23  (dnr  25KS18-2) 
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• Beslut - Kammarrätten i Sundsvall mål nr 321-25  (dnr  24KS480-5) 

• Inspektionsprotokoll överförmyndarnämnden för Piteå och Älvsbyns kommuner  (dnr  25KS344-1) 

• Protokoll Samhällsbyggnadsnämnden 2025-03-20 §§ 35-47  (dnr  25KS14-2) 

• Protokoll Samhällsbyggnadsnämnden 2025-04-24 §§ 48-60  (dnr  25KS14-3) 

• Protokoll Kommunstyrelsen 2025-04-28 §§ 95-150  (dnr  25KS21-3) 

• Protokoll Gemensam räddningsnämnd Piteå-Älvsbyn 2025-04-23  (dnr  25KS20-2) 

• Protokoll styrelsemöte Institutet Dans i skolan 2025-04-04  (dnr  25KS362-1) 

• Protokoll ägarsamråd IT Norrbotten AB 2025-04-22  (dnr  25KS234-19) 

• Beslut om kommuntal år 2025 till kommuner i Norrbottens län  (dnr  25KS1-14) 

• Revisorernas granskingrapporter av bolagen 2024 -  Piteå Näringsfastigheter AB  (dnr  25KS260-19) 

• Revisorernas granskingrapporter av bolagen 2024 -  PiteBo  (dnr  25KS260-20) 

• Bilaga Granskningsrapport PiteBo  (dnr  25KS260-22) 

• Protokollsutdrag Regionfullmäktiges beslut 2025-04-25 § 47 - Patientnämndens årsrapport 2024  (dnr  25KS1-15) 

• Beslut om revidering av kommuntal år 2025 till kommuner i Norrbottens län  (dnr  25KS1-17) 

• Protokoll Kollektivtrafikmyndigheten i Norrbottens arbetsutskottsmöte 2025-05-07  (dnr  25KS298-2) 
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43. Motion (MP) - Ge oss själva frihet - för en bättre etablering 
 Diarienr 25KS248 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige remitterar motionen om att ge 
oss själva frihet - för en bättre etablering, till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om att ge oss själva 
frihet - för en bättre etablering. Se bilaga. 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken utgår 
från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. Förvaltningens 
förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Kommunstyrelsen för 
beredning 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (MP) - Ge oss själva frihet - för en bättre etablering 
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44. Motion (SLP) - Vänort Lutsk - Piteå 
 Diarienr 25KS303 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige remitterar motionen om Vänort 
Lutsk - Piteå, till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om Vänort Lutsk - 
Piteå. Se bilaga. 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken utgår 
från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. Förvaltningens 
förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Vänort Lutsk - Piteå 
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45. Motion (SLP) - Krav på skattebetalning i Piteå för 
kommunanställda och anställda i kommunala bolag 

 Diarienr 25KS357 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige remitterar motionen om Krav 
på skattebetalning i Piteå för kommunanställda och anställda i kommunala bolag till 
Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Anders Nordin (SLP) har lämnat in en motion om Krav på 
skattebetalning i Piteå för kommunanställda och anställda i kommunala bolag. Se bilaga. 
 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken utgår 
från Kommunallagen. 
• ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
• får inte ta upp ämnen av olika slag. 
• bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. Förvaltningens 
förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (SLP) - Krav på skattebetalning i Piteå för kommunanställda och anställda i 

kommunala bolag 
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46. Motion (MP) - skärpta regler för fyrverkerier 
 Diarienr 25KS381 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige remitterar motionen om 
skärpta regler för fyrverkerier till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Mats Dahlberg (MP) har lämnat in en motion om skärpta regler 
för fyrverkerier. Se bilaga. 
Följande formkrav för motioner ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken utgår 
från Kommunallagen. 
· ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. 
· får inte ta upp ämnen av olika slag. 
· bör innehålla ett tydligt förslag till beslutsmening. 
  
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen följer formkraven. Förvaltningens 
förslag är därför att Kommunfullmäktige remitterar motionen till Kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion (MP) - skärpta regler för fyrverkerier 
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47. Interpellation (V) - Aktiva åtgärder mot diskriminering 
 Diarienr 25KS360 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen om 
Aktiva åtgärder mot diskriminering får ställas till Kata Nilsson (S), Kommunalråd. 
 
Ordförande besvarar, om möjligt interpellationen vid nästkommande fullmäktigesammanträde. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Stina Carlsson (V) har lämnat in en interpellation om Aktiva 
åtgärder mot diskriminering, ställd till Kata Nilsson (S), Kommunalråd. 
 
Följande formkrav för interpellationer ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken 
utgår från Kommunallagen. 
• Ska vara skriftlig 
• Ska vara egenhändigt/elektroniskt undertecknad av ordinarie ledamot/tjänstgörande ers i 
Kommunfullmäktige  
• Får ej ställas av flera ledamöter 
• Ska ha bestämt innehåll och vara försedd med motivering  
• Får ställas till ordförande i Kommunstyrelse och nämnd, fullmäktigeberedning och 
kommunalråd  
• Ska avse något som ligger inom den kommunala kompetensen 
• Får inte gälla myndighetsutövning mot enskild person eller företag 
• Allmänpolitiska frågor ska inte ställas via interpellation 
• Bör endast ställas i angelägenheter av större intresse för kommunen 
 
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att interpellationen följer formkraven och 
omfattas av den kommunala kompetensen. Förvaltningens förslag är därför att 
Kommunfullmäktige godkänner att interpellationen ställs.  
 
Beslutsunderlag 
• Interpellation (V) - Aktiva åtgärder mot diskriminering 
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48. Interpellation (KD) - väghållare för enskilda vägen till södra 
Fårön 

 Diarienr 25KS378 
  

 
Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen om 
väghållare för enskilda vägen till södra Fårön får ställas till Patric Lundström (S) 
Kommunstyrelsens ordförande. 
 
Ordförande besvarar, om möjligt interpellationen vid nästkommande fullmäktigesammanträde. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktigeledamot Helén Lindbäck (KD) har lämnat in en interpellation om 
väghållare för enskilda vägen till södra Fårön, ställd till Patric Lundström (S) 
Kommunstyrelsens ordförande. 
---- 
Interpellation 
Har ni några tankar på att ompröva Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts beslut 
1980-04-21. Protokoll AU § 374? 
  
- att Piteå kommun kvarstår som väghållare för enskilda vägen till södra Fårön. (Fårön ga:2) 
Vidare att inte längre kvarstå såsom väghållare för enskilda vägen Fårön ga:1. 
  
Kan det vara så att kommunen ekonomiskt gynnar ett antal fastighetsägare genom att man helt 
ansvarar för väghållningen av två enskilda vägar som saknar allmänintresse? 
  
Kan detta även innebära att i det fall kommunen kvarstår som väghållare, att man inte följer 
kommunallagen vad gäller likställighetsprincipen? 
---- 
Följande formkrav för interpellationer ställs upp i Kommunfullmäktiges arbetsordning, vilken 
utgår från Kommunallagen. 
· Ska vara skriftlig 
· Ska vara egenhändigt/elektroniskt undertecknad av ordinarie ledamot/tjänstgörande ers i 
Kommunfullmäktige 
· Får ej ställas av flera ledamöter 
· Ska ha bestämt innehåll och vara försedd med motivering 
· Får ställas till ordförande i Kommunstyrelse och nämnd, fullmäktigeberedning och 
kommunalråd   
· Ska avse något som ligger inom den kommunala kompetensen 
· Får inte gälla myndighetsutövning mot enskild person eller företag 
· Allmänpolitiska frågor ska inte ställas via interpellation 
· Bör endast ställas i angelägenheter av större intresse för kommunen 
  
Kommunledningsförvaltningens bedömning är att interpellationen följer formkraven och 
omfattas av den kommunala kompetensen. Förvaltningens förslag är därför att 
Kommunfullmäktige godkänner att interpellationen ställs. 
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